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Emlékeztető 

Az Egyesületi Elnökség 2012. szeptember 18-án 14:00 órakor Budapesten a Magyar 
Elektrotechnikai Egyesület, VII. Madách Imre út 5. III. emeleti irodájában megtartott 
nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Kovács András, Schachinger Tamás, Kovácsné Jáni Katalin, Balázs Péter, 
Orlay Imre, Dr. Vajda István, Kovács László, Nagy János, Dési Albert, Pálfi Zoltán, Görgey 
Péter, Hollósy Gábor, Horváth József, Rejtő János, Rubint Dezső, Hartmann Bálint Elnökségi 
tagok, továbbá Tóth Péterné, Dr. Dán András, Günthner Attila állandó meghívott. 

Kimentette magát: Dervarics Attila, Bognár Alajos, Béres József, Hiezl József, Almási 
Sándor. 

A napirendek előtt  Dervarics Attila távollétében Kovács András köszöntötte a megjelenteket 
és megállapította, hogy az ülés határozatképes. 

Első napirendi pontként Kovács András az előző Egyesületi Elnökségi üléseken 
elhatározottak helyzetének áttekintésével kapcsolatban adott rövid tájékoztatót:  

• Kovács László röviden egészítette ki a regisztrált villanyszerelő képzés pénzügyi 
tervéről készített, és a helyszínen közzétett írásos kimutatását. 

• Kovács András tájékoztatta az Elnökséget és egyben szívből gratulált Kádár Aba 
nyugalmazott gyémánt-okleveles gépészmérnök, az Érintésvédelmi Munkabizottság 
tiszteletbeli elnöke Magyar Ezüst Érdemkereszt (polgári tagozat) állami 
kitüntetéséhez, melyet 2012. augusztus 21-én a Nemzetgazdasági Minisztériumban 
adtak át.  

• A 2013. évi tisztújítást előkészítő Jelölő Bizottság alakuló ülése, az Egyesületi 
Elnökségi ülést megelőzően zajlott, amelynek eredményéről a következő ülésen 
részletes tájékoztatást adunk. 

• Vándorgyűlés eredményéről külön napirend keretein belül adunk tájékoztatást. 

• Az előző Egyesületi Elnökségi ülés határozatának megfelelően létrejött az a külön 
bizottság, mely az egyéni tagdíjak és az Elektrotechnika lap komplex összefüggését 
hivatott vizsgálni azzal a céllal, hogy a jövő évi tisztújító közgyűlésig alaposan 
megvizsgálja ennek minden vonzatát. A bizottság alakuló ülése szeptember végére 
tervezett. 

• Az online tagregisztrációs probléma helyzetéről a tagdíjfizetés helyzete napirendnél 
számolunk be részletesen. 

Második napirendi pontként Kovács András számolt be a 2012. szeptember 5-7 között 
lezajlott 59. Vándorgyűlésről, melyre 750-en regisztráltak és 37 kiállító képviselte magát. 
Idén a Budapesti Kongresszusi Központ volt a kiválasztott helyszín. 18 szekció keretében 
több mint 100 előadás hangzott el. Schachinger Tamás megjegyezte, hogy a MEE nem 
rendelkezik Vándorgyűlés szervezési szabályzattal, amelynek tartalmaznia kellene többek 
között azt is, hogy mikor ki és hogyan dönti el ki lesz a következő szervező és támogató. 
Balázs Péter reagálva a felvetésre elmondta, hogy valóban nincs egy konkrét szabályzat, de 
részleteiben különböző dokumentumokban szabályozva vannak a folyamatok. Azt, hogy ki 
vállalja a következő szervezést és támogatást nem lehet szabályozni. Kovács András 
javasolta, hogy a rendezvény előtti nyár eleji elnökségi ülés foglalkozzon a következő 
Vándorgyűlés támogatójának kérdésével. Rubint Dezső megjegyezte, hogy visszajelzések 
alapján Konrad Kreuzer nagyon örült a MEE-ért díjnak, amely megerősíti, hogy van súlya és 
értelme a díjnak. Kovács András, Orlay Imre, Kovács László és Görgey Péter 
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hozzászólásaiban a következő megállapítások és javaslatok hangoztak el: Budapest nem 
ideális helyszín, sokan naponta jártak be Budapestről és vidékről, ezért a részvétel is hullámzó 
volt. Szervezési díjat régóta nem emeltük, hasonló konferenciákhoz képest alacsonyabb 
árkategóriában vagyunk. Nem biztos, hogy a mindig energetikai cégeknek kell adni a 
főtámogatói lehetőséget, vannak más jelöltek, esetleg azonos klaszterbe tartozó vállalkozások 
közösen, ezeket napirenden kell tartani. A színváltó LED lámpás előadói időmoderáló eszköz 
jónak bizonyult. Örömteli, hogy a pénteki plenáris ülésen is sokan voltak. Javaslat hangzott el 
arról, hogy 60. vándorgyűlés legyen egyben kiemelt kommunikációs eszköz is, nagy 
nevekkel, a sajtó érdeklődésének még nagyobb felkeltése érdekében. Végezetül Horváth 
József megemlítette, hogy koordinációjával, a szervezetek összefogásával elkészült a MEE 
Vándorgyűlések kronológiája, amely során sok értékes adatot sikerült összeszedni. A 
hiányosságok pótlására kérte az Elnökség és a szervezetek közreműködését. Javasolja ennek a 
honlapon való közzétételét.  

Harmadik napirendi pontként  Kovács András ismertette az OET programjára tett írásos 
előterjesztést, amellyel kapcsolatban a következő kiegészítő javaslatok hangoztak el:  

• A „civil” törvény változásai, alapszabály módosítás, 

• A TAR nyújtotta szolgáltatások alkalmazása (kötelező feladatok), 

• Bankváltással kapcsolatos kötelezettség vállalásokról visszatekintés. Raiffeisen bank 
részvétel, operatív ügyintézés, 

• Minősített oktatási rendszer bevezetése, 

Továbbá megállapítást nyert, hogy nincs értelme idén a kiscsoportos munkának. A fentieknek 
megfelelő módosított programot kiküldjük, amellyel kapcsolatban 1 héten belül várjuk az 
észrevételeket. 

Negyedik napirendi pontként Günthner Attila adott tájékoztatást az „új civil törvények” 
által generált feladatok állásáról. A tisztújítás miatt 2013-ban mindenképpen Alapszabályt kell 
módosítanunk, amely során már az új törvények rendelkezéseit kell alapul venni. A következő 
sürgős tennivalóink vannak: 

A MEE jogi személyiséggel rendelkező társaságai (VET, VTT) ügyében döntést kell hozni:  

Jelenlegi jogi formájuk nem tartható fenn 2014.05.31 után. Nem rendelkeznek önálló bírósági 
nyilvántartási számmal, így önálló aláírási joguk korlátozottan alkalmazható. Önállóvá 
bejegyzés esetén a MEE szövetséggé is alakulhat az új trv. szerint, ha nem vagyunk 
körültekintőek. Az Alapszabályunkban sem tartható fenn a jelenlegi szervezeti forma. 
Ellenkező esetben aláírási jogosultságot delegálás útján kaphatnak, de így sem rendelkeznek 
külön adószámmal, a MEE-től függetlenül nem tudják képviselni magukat.  

Javaslat: Az Elnökség számára előterjesztést kell készíteni, ami pontosan fogalmazza meg a 
lehetséges jogi eseteket és azok következményeit. Ennek érdekében jöjjön létre egy szűk körű 
bizottság a Szervezési Bizottság mellett, aki az Alapszabály változás VTT és VET részével 
foglalkozik. Javasolt tagok: Nagy János, Kovács László, Balázs Péter, Günthner Attila, Dr. 
Varga Béla és egy olyan jogász, aki a rendeletalkotó szemszögéből látja a helyzetet és hívja 
fel figyelmünket az előkészítés során felmerülő lehetséges problémák megoldására. Ez 
ügyben október közepéig kérjünk segítséget Szablics Bálint főosztályvezetőtől (Emberi 
Erőforrás Minisztériuma, Civil Kapcsolatok Főosztálya). 
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MEE Elektrotechnikai alapítvány: 

Az új kuratórium elnök és tagok az időközben megjelent új civil trv. miatt nem lettek 
bejelentve, mert akkor már nem maradt volna választási lehetőség. Az új trv-ek miatt 
bevezetendő az eddigiektől eltérő hátrányt jelentő pontok: 

• 2012. január 1-től közhasznú jogállású szervezet kizárólag kettős könyvvitelt vezethet  

• A közhasznú jogállás feltételei ingoványosak. Az alapítványi célok között több olyan 
is van, ami eredményezheti a közhasznúsági minősítés megőrzését, bár a 
változásbejegyzési eljárásban a bíróság vizsgálhatja, hogy az alapítványi célok közül 
melyeket valósította meg ténylegesen az alapítvány és melyek az úgynevezett „puffer” 
tevékenységek. Az új törvény értelmében csak a ténylegesen teljesített alapítványi 
célok alapján lehet a közhasznúságot odaítélni és fenntartani.  

• Az 1% fogadása is megkérdőjelezhető  

• Záró dokumentumok elkészítése és nyilvántartásba helyezése lényegesen bonyolultabb  

Javaslat: Jöjjön létre egy szűk körű bizottság, aki az alapítvány megszűntetésével, 
feladatainak és vagyonának a MEE-be történő integrálásával és azon belül elkülönített (önálló 
bankszámla és költségvetés) működtetésének feltételeivel foglalkozik. Ezt a javaslatot az 
alapítvány kuratórium elnöke(i) is támogatja, támogatják. Az alapítvány Alapító Okiratában a 
MEE meg van jelölve, mint jogutód. Javasolt tagok: Balázs Péter, Rózsa Sándor, Dr. Kovács 
Ernő, Günthner Attila, Dr. Varga Béla. 

Ötödik napirendi pontként  Günthner Attila a MEE 2013. évi programjának és az Elnökség 
munkatervének előkészítésével kapcsolatban kiküldött írásos előterjesztését egészítette ki 
röviden. Tájékoztatta az elnökséget, hogy a kiküldött program tervezetek az eddigi gyakorlat 
és a már jövő évben ismert események tükrében készültek. Az egyesület szervezeteinek 
feladata a MEE 2013. évi programját minél részletesebben feltölteni az OET-n elhangzó 
előadás miatt november 16-ig. Az Egyesületi Elnökség feladata a MEE programját és az 
elnökség munkatervét véglegesíteni a decemberi ülésén. Erről külön e-mailt fogunk küldeni.  

Hatodik napirendi pontként  Schachinger Tamás tájékoztatta az Elnökséget a gazdálkodási 
szabályzatok felülvizsgálatának eredményéről. Az írásban kiküldött „Gazdálkodás rendje” 
szabályzattal kapcsolatban elmondta, hogy abban formai módosítások, plusz a 
törvényváltozásokból adódó módosítások kerültek átvezetésre. Működésre kiható változás 
nem történt. Az alsóbb rendű szabályozásoknál vannak operatív változások, amik a gyakorlati 
életből adódó visszacsatolások alapján történtek, de azok jóváhagyása nem az Egyesületi 
Elnökség hatáskörébe tartozik. Az Egyesületi Elnökség 23/2012 számú határozatával 
egyhangúan elfogadta az írásban előterjesztett „Gazdálkodás rendje” szabályzat módosításait. 

Hetedik napirendi pontként Günthner Attila emelte ki az írásban előterjesztett 2012. első 
félévi gazdasági beszámoló lényegi részeit.  

• Cél szerinti tevékenységeinknél elmondható, hogy összességében az év végi terv 
eredmény tartása komoly erőfeszítéseket igényel. A központi oktatások és 
rendezvények előreláthatólag nem hozzák a tervezett eredményt és az Elektrotechnika 
hirdetései is elmaradnak a tervtől. A Vándorgyűlés pénzügyi eredménye várhatóan 
elmarad a tervezettől (okok: tervezettnél alacsonyabb fizetős részvétel, szállás 
alulfoglalás) 

• A területi szervezetek a tervezetthez képest rendkívül magas eredménye (+ 10 millió 
Ft az év végi tervhez képest) két jelentős tétellel magyarázható. Tanulmányutak 
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elmaradása, valamint az oktatás kiemelkedő eredménye, amely a regisztrált 
villanyszerelő képzésekből adódik. 

• Hosszabbtávon szükséges újabb forrásszerzési pilléreket építeni. Ehhez várunk 
ötleteket, javaslatokat. 

Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila ismertette a tagdíjfizetések aktuális 
helyzetét, amely során elmondta, hogy a múlt év ugyanezen időszak állapotához képest 
hasonlóan állunk. Kiemelte azonban, hogy az előző elnökségi ülésen is tárgyalt nagy létszámú 
regisztrálásra váró potenciális tagok beléptetésével kapcsolatban nem sikerült előre lépni. A 
következő elnökségi ülésig hetente fog az iroda emlékeztető e-maileket küldeni az érintett 
szervezeteknek és beszámolunk annak eredményességéről. Ha nincs előrelépés, más 
megoldást kell találnunk. Kovács András kérte, hogy az írásban kiküldött táblázatot ki kell 
egészíteni januári adatokkal és ki kell mutatni, hogy október 1-én ki rendelkezik 2 évnél 
hosszabb tagdíjfizetési elmaradással. Döntés született arról, hogy a regisztrált státuszú 
potenciális tagok kapjanak Elektrotechnika szaklapot. 

Kilencedik napirendi pontként Günthner Attila ismertette az idei Gábor Dénes-díjjal 
kapcsolatos 2012. évi felhívást, amely szerint a jelöléseket 2012. október 10-ig kell 
benyújtani. Az Egyesületi Elnökség 24/2012 számú egyhangú határozatával az elmúlt 
évben a MEE-vel együttműködve nyújtott K+F tevékenységeit figyelembe véve Dr. Dán 
András professzor és Herbert Ferenc díjra való jelölésével egyetértett.  

Tízedik napirendi pontként Günthner Attila tájékoztatta az elnökség tagjait az október 4. és 
december 4. között hat helyszínen megrendezésre kerülő Info Show rendezvénysorozatról, 
melynek főszervezője a Magyar Elektrotechnikai Egyesület. Fő témája a háztartási méretű 
kiserőművek gyakorlati alkalmazása.  

 

Egyebek:  

• Rejtő János számolt be a MEE Siófoki szervezetének sikeres tisztújításáról.  

• Nagy János hívta fel az elnökség figyelmét a LUMEN V4 konferenciára, amelyet 2 év 
múlva a VTT fog szervezni lehetőleg Visegrádon.  

• Orlay Imre adott tájékoztatót az ELMŰ-ÉMÁSZ területén várható régiós 
átszervezésekről, amelyek hatással lehetnek a MEE szervezetekre is, integrálódások 
várhatók. 

• Tóth Éva ismertette az elnökséggel, hogy szeptember 4-én a parlamentben adták át a 
magyar termék nagydíjakat, ahol az Elektrotechnika, mint különdíj került átadásra. 

 

Budapest, 2012. szeptember 18. 

 

Összeállította: Jóváhagyta: 

 

 

Günthner Attila Kovács András 
Irodavezető Főtitkár 

 


